
Kiválóak az első hónap 
bölcsődei tapasztalatai

2023. január 2. különö-
sen nagy nap volt a település 
életében, mert ezen a napon 
fogadta először a gyerekeket 
Mezőfalva legújabb intézmé-
nye a Manókuckó Bölcsőde. 
A helyzet nemcsak a község-
nek, de a szülőknek, kisgyer-
meknevelőknek is rendkívüli-
séget és újdonságot jelentett, 
mivel ilyen önkormányzat ál-
tal fenntartott intézmény még 
nem volt a faluban. A nyitás 
óta eltelt időről beszélgettünk 
a bölcsőde szakmai vezetőjé-
vel Varga Anna Évával. (Írá-
sunkat lapunk 7. oldalán olvas-
hatják.)

Vaga Anna Éva szakmai vezető imád a gyerekekkel játszani köz
ségünk gyönyörű, új intézményében, a bölcsődében

Közmeghallgatást tart 
a képviselő-testület

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülte közmeghallgatásra vár-
ja a település lakóit

2023. február 22-én, szerdán  
17 órai kezdettel 

a Kiss Kálmán Művelődési Házban
Napirendi pontok:

- Mezőfalva 2023. évi költségvetésének ismetetése és tájékoztató a főbb feladatokról
- Tájékoztató a község környezeti állapotáról
- Beszámolnak tevékenységükről a képviselő-testület tagjai
- Egyebek, lakossági kérdések, észrevételek, javaslatok és válaszok

A képviselő-testület nevében szeretettel meghívom a mezőfalviakat 
a közmeghallgatásra!

Márok Csaba
polgármester

„A nő az a lény, amely vég-
letes erejében és gyengeségében: 

képes elájulni, ha egy ege-
ret vagy pókot meglát, és az élet 
legnagyobb rémületeivel sokszor 
rettenthetetlenül száll szembe.”

                        Denis Diderot

A közelgő nőnap al-
kalmából szeretettel 
köszöntöm községünk 
hölgy lakóit, a lányokat, 
asszonyokat, nagyma-
mákat, kismamákat!  Is-
ten éltesse Őket sokáig!

Márok Csaba

Meghívó
Szeretettel 

meghívunk minden 
érdeklődőt

Jótékonysági 
Óvodabálunkra, 

melyet 
2023. március 11-én 

19 órai kezdettel 
tartunk 

a Petőfi Sándor 
Általános Iskola 
tornatermében.

Információs és közéleti havilap 2023. február

MEZŐFALVA
Az én falum
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Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  
9/2023. (I. 25.) határozata

az óvoda nyitvatartási 
idejének  

meghatározásáról
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete 

(a továbbiakban: Képviselő-testület) a nemzeti köznevelésről 
szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § 2. bekezdésének b) pontja 
alapján a Mezőfalvai Tündérkert Óvoda (2422 Mezőfalva, Ki-
nizsi u. 48.) heti és éves nyitvatartási idejét az alábbiak szerint 
határozza meg: 

1.) Nyitva tartás ideje hétköznapokon: 
 6.00 órától – 16.30 óráig,

Nyári zárva tartás: 
2023. augusztus 01-től - 2023. augusztus 31-ig. 

2.) A képviselő-testület megállapítja, hogy az óvoda nyá-
ri zárva tartási ideje alatt a szülő, törvényes képviselő kérésére 
gondoskodni kell a gyermek intézményi nevelésének megszer-
vezéséről. 

3.) A képviselő-testület felkéri az óvodavezetőt arra, hogy az 
intézmény nyitva tartási idejéről, valamint a nyári zárva tartás 
időszakáról a szülőket tájékoztassa a helyben szokásos módon, 
valamint az óvoda és a fenntartó hivatalos honlapján történő 
közzétételről is gondoskodjon.   

Felelős: Kovácsné Huber Zita óvodavezető
Határidő: 2023. február 15. a szülők tájékoztatására

 Borbély Anikó jegyző
 Márok Csaba polgármester

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  
10/2023. (I. 25.) határozata

a Manókuckó Bölcsőde 
nyári nyitvatartási 

idejének 
meghatározásáról

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete 
(a továbbiakban: Képviselő-testület) a  személyes gondoskodást 
nyújtó gyermekjóléti, gyermekvédelmi intézmények, valamint 
személyek szakmai feladatairól és működésük feltételeiről szó-
ló 15/1998.(IV. 30.) NM rendelet 37. § (3) bekezdése alapján 
a Manókuckó Bölcsőde (2422 Mezőfalva, Semmelweis u. 12-
14.) nyári nyitvatartási rendjével összefüggésben  az alábbiak 
szerint határoz: 

A Manókuckó Bölcsőde 2023. augusztus 1-től – 2023. 
augusztus 31-ig zárva tart. 

A képviselő-testület megállapítja, hogy a bölcsőde nyári zár-
va tartási ideje alatt a szülő, törvényes képviselő kérésére gon-
doskodni kell a gyermek intézményi nevelésének megszerve-
zéséről.

A képviselő-testület felkéri Varga Anna Éva szakmai vezetőt 
arra, hogy a nyári zárva tartás időszakáról a szülőket tájékoztas-
sa a jogszabályban meghatározottak és az intézményre vonat-
kozó szakmai programban foglaltak  szerint.    

Felelős: Tóth Andrea intézményvezető
              Varga Anna Éva szakmai vezető
Határidő: 2023. február 15. a szülők tájékoztatására

Borbély Anikó jegyző
 Márok Csaba polgármester

Díjak  a művelődési 
házban

A képviselő-testület kis 
mértékben módosította a Kiss 
Kálmán Művelősédi Házban 
alkalmazandó díjtételeket. 
Eddig ugyanis csak alkalom 
volt meghatározva, és azokra 
az esetekre, tevékenységekre 
nem volt szabályzat, amelyek 
néhány órára vennék igénybe 
az intézményt. 

Ezt pótoltuk most. Eze-
ket a díjakat is meghatározta 
a testület. A művelődési ház 
helyiségeinek igénybevételé-
ért óránként 4000 forintot, 

fűtési szezonban 6000 forin-
tot kell fizetni. A kereskedel-
mi szolgáltatás céljára – fűtés 
igénybevétele nélkül – 20.000 
forint/alkalom a díj. 

Továbbra is rendkívüli 
módon működik a könyvtár

 2022. december 1-je óta a könyvtár rendkívüli módon 
működik. A fűtési szezon ideje alatt a Kiss Kálmán Mű-
velődési Házban tartózkodom. 

Intézményünk szolgáltatásait (kölcsönzés, fénymá-
solás, nyomtatás stb.) csak előzetes bejelentkezés-
sel lehet igénybe venni 

Hétfőtől-Péntekig 8 és 16 óra között.
Az alábbi elérhetőségeken lehet bejelentkezni: 

0630/397-6620
mezofalvikonyvtar@gmail.com
 vagy a facebookon, illetve a Kiss Kálmán Művelődési 

Ház elérhetőségein.
 Horváth István 

könyvtáros
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Képviselőink 
tárgyalták

2023. január 25-én ülésezett a képviselő-testület, amelynek 
tagjai fontos napirendi pontokat tárgyaltak meg. 

Szennyvízszippantás
Egyik ilyen volt a szippantott szennyvíz szállítása. A köz-

szolgáltató jelezte, hogy az üzemanyag árak emelkedése mi-
att nem fér már bele az eddigi költségkeretbe a tevékenysége. 
Ezért a testület módosította a díjtételeket maximálisan szem 
előtt tartva az ellátás folyamatosságának  biztosítását. Nem el-
sősorban a belterületi szennyvíz-szippantás foglalkoztat ezzel 
kapcsolatosan, hiszen a település belterületi részén mindenki-
nek lehetősége van arra, hogy rákössön a csatornahálózatra, és 
az elsődleges cél, hogy ezt meg is tegye. Annál is inkább mert 
a csatornahasználat olcsóbb, jobb és környezetbarátabb is. Vi-
szont a külterületeinken is vannak cégeink, amelyek a szippan-
tásra vannak hagyatkozva, igénybe veszik ezt a szolgáltatást, te-
hát szükséges ennek a megoldása. 

Gyepmesteri teendők
A gyepmester is azzal  kéréssel fordult önkormányzatunk-

hoz, hogy  a költségek – főként a benzinárak – növekedése miatt 
emelni szeretné a díjat. Tudni kell, hogy a kóbor állatok befogá-
sa folyamatosan gondot jelent Mezőfalván, de azért igyekezünk 
ezt is biztosítani, és amennyire lehet megoldani a problémát. 
Halkan jegyzem meg: ne gondolják, hogy ez kóbor kutyánként 
csekély, összegbe kerül, mert nem 10 ezer forint, hanem inkább 
az 50 és 100 ezer forint körül van állatonként. Tehát elég ko-
moly tételről beszélünk. 

A kóbor állatok befogása és elszállíttatása csak belterületen 
kötelező feladata az önkormányzatnak. Ettől függetlenül a Sző-
lőhegy is érintett sok esetben. Nemrég volt a postás támadás, 
amikor a gyepmester első körben nem tudta elkapni a veszé-
lyes ebet, második körben viszont sikeres volt a befogás. Szőlő-
hegyen nagy gond az állatok gyors szaporodása, valamint az is, 
hogy sok ember eteti is ezeket a kóbor kutyákat, amivel olajat 
önt a tűzre. 

Szoktam mondani, ha szeretne magának egy kutyát, akkor 
vigyen haza egyet és viselje gondját, de a szabadon lévő állatok 
etetése a legnagyobb fokú felelőtlenség embertársaival szem-
ben, akikre nézve veszélyt jelentenek ezek az állatok. Örülnénk, 
ha mindenki ilyen szemüvegen át is figyelemmel lenne erre a 
helyzetre, és magatartásával is hozzásegítene bennünket a prob-
léma megoldásához.

Munkaterv és intézményi nyitvatartás
Elfogadta a képviselő-testület a 2023-as munkatervét. Dön-

tött az óvoda és a bölcsőde nyitvatartási idejéről (erről részletes 
tájékozatást is olvashatnak lapunk 2. oldalán).

Közvilágítás korszerűsítése
A képviselő-testület kiválasztotta a közvilágítás korszerűsí-

tésére felkért tervezők közül a legjobb ajánlatot tevőt, ezzel a 
döntéssel el fog indulni a közvilágítás korszerűsítésének terve-
zése. A település északi oldalát érinti ez első körben, a Fehérvári 
és a József nádor utcától északra lévő falurészeken, ott kezdjük 
majd a rendbetételt.

Elfogadta a testület 
a 2023-as  

költségvetést
Mezőfalva Nagyközség Képviselő-testülete február 15-én 

tartott ülésén elfogadta a 2023. évi költségvetést. A pénzügyi bi-
zottság előzetesen megtárgyalta az anyagot és véleményezte azt.

Az önkormányzat vezetői ebben az évben is a takarékos és 
megfontolt gazdálkodásra helyezték a hangsúlyt. De természe-
tesen gondolkodunk fejlesztésekben is. 

Illegális hulladéklerakás
Egyre jelentősebb gondot jelent a hulladék illegális elhe-

lyezése a települési közterületeken. Ez az önkormányzatnak a 
költségvetésében is több millió forintos nagyságrendet jelent, 
hiszen annak kell gondoskodnia a lerakott szemét elszállításá-
ról, akinek a területén van.

Elszaporodtak az falopások
Felhívom a figyelmet arra, hogy nagy mértékben elszaporod-

tak a falopások az utóbbi időben. A téli hideg idő beköszönté-
vel  egyesek ilyen módon próbálják beszerezni  tüzelőt, ami nagy 
gondot jelent. A rendőrség felé külön kérés volt, hogy járőröz-
zenek nap közben és éjszaka egyaránt, tegyenek meg mindent, 
és minden lehetséges módon próbálják visszaszorítani az ille-
gális fakitermelést. Lehetőség van az önkormányzattól szociális 
tűzifát igényelni, a kormány is tűzifa programmal próbálja se-
gíteni a fával tüzelőket. Ennek ellenére egyesek úgy gondolják, 
szabadon kivághatják és vihetik a másét. 

Egymilliárdos költségvetés
Egymilliárdos költségvetést nyújtottunk be a testületnek el-

fogadásra, ami önmagában is azt jelenti, hogy nagyon komoly 
a ténykedése az önkormányzatnak. Bővültünk januártól a böl-
csődével, mint intézménnyel, így annak kiadásait, bevételeit is 
szerepeltetjük a költségvetésben. Úgy, hogy normatívát majd 
csak félévtől tudunk rá igényelni, mert akkor lesznek mutató-
számaink. 

A minimálbér emelkedett. A közhasznú foglalkoztatásra ha-
sonló összegeket terveztünk, mint a múlt évben. A vérvételi he-
lyiség biztosítását szintén fent kívánjuk tartani. 

Az utak tekintetében foglalkozni fogunk az útpadkák rend-
betételével. Ezt azért is meg kell tennünk, mert ahol nem tud 
lefolyni a víz, ott jelentős károkat tud okozni a burkolatban. Va-
lamint – természetesen – idén is gondunk lesz  kátyúzásra, az 
utak ilyen szerényebb mértékű rendbetételére. 

Megbízást adtunk gyalogátkelőhelyek tervezésére, valamint 
belterületi kerékpárút kialakításának megtervezésére. Ezekre 
azért van szükség, hogy minden dokumentum rendelkezésünk-
re álljon, ha majd megnyílnak pályázati ablakok és esetleg ilyen 
jellegű beruházásokra lehet támogatást elnyerni. 

A háborús helyzet, a rezsiköltségek nagymértékű növekedé-
se  miatt eléggé kiszámíthatatlan a gazdasági környezet, amely 
komoly feladatok elé állít bennünket. De mindent megteszünk 
annak érdekében, hogy jó gazda módjára törődjünk Mezőfalva 
értékeinek megőrzésével és fejlesztésével. 
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A Don-kanyar 
áldozataira 

emlékeztünk
Ma már a hősök előtt tiszteleghetünk, mert igazi hősök, sőt, 

ahogy Kristofory Valter mezőfalvi katolikus plébános fogalma-
zott a szentmisén, vértanúk voltak a magyar katonák.

A Don-kanyarban vívott csaták a hadtörténelmünk egyik 
legszomorúbb fejezetei közé tartoznak. A hiányos, az évszak-
nak nem megfelelő felszerelés és a fegyverzet elégtelensége mi-
att súlyos vereséget szenvedtek a Magyar Királyi Honvédség 
alakulatai – hallottuk Molnárné Troppert Máriától a Mező-
falvi Német Nemzetiségi Önkormányzat vezetőjétől az ünnepi 
megemlékezésen, a templom előtti második világháborús em-
lékműnél. Sokáig nem lehetett beszélni arról, mik is voltak va-
lójában az igazi okai a vereségnek. A nehézségek ellenére a túl-
erővel szemben a magyar katonák a végsőkig kitartottak és a 
kétszázezer fős seregből több mint százhúszezren ottmaradtak 
holtan a harctéren, köztük közel húszan mezőfalvi emberek is, 
akikértkre az emlékműnél gyújtottak gyertyát civilek és intéz-
mények képviseli.

A hőseink emlékére gyújtottunk gyertyát

Meghívó
Szeretettel várunk minden  

érdeklődőt

2023. 2. 24-én 16 órától 

az 56-os új emlékműnél

A kommunista diktatúrák  
áldozatainak emléknapja

alkalmából tartandó megemlé-
kezésre és mécses gyújtásra.

Műsort adnak a Petőfi Sándor 
Általános Iskola 8. osztályos 

tanulói.

Molnárné Troppert Mária

Kérjük, ajánlja fel 
adója 1 %-át!

Az adóbevallás időszakát éljük. 
Kérjük, adója 1 %-ával  

támogassa alapítványunkat!

A Petőfi Sándor Iskolafejlesztési 
Alapítvány adószáma:

19097477-1-07
Eddigi támogatásaikat, 

nagy tisztelettel köszönjük.
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Szépen halad önkéntes tűzoltóink 
szertárának felújítása

Az önkéntes tűzoltók ál-
dozatkész emberek. Nem 
elég, hogy, ha szükséges, akkor 
minden szabadidejüket a tűz-
oltásra, mentésre, katasztrófa-
elhárításra fordítják, de mel-
lette még rengeteg önkéntes 
társadalmi munkát is végez-
nek. Tennivaló ráadásul akad 
bőven. És akkor a közösségi 
rendezvényeken való szerep-
vállalásukat nem is említettük.

Tavaly év vége felé számol-
tunk be a mezőfalvi tűzoltó-
szertár felújításáról, miként 
álltak neki a munkálatoknak 
és hol tartottak akkor. Most 
újra felkerestük őket, mert 
újfent látványos részhez ér-
kezett a folyamat. Február 
13-án, hétfő délután Sudár 
Mihály vezetett körbe a hely-
színen.

–  Ami már eddig meg-
történt, az a külső szigetelés 
elkezdése, amit most az idő-
járás kissé hátráltat, így ezt 
abba is hagytuk a jobb idők-
re. Belül felvertük a betont és 
újra betonoztuk. Sor került a 
falak levakarására, javítására, 
hálózására. Víz- és villany-
szerelési munkák, valamint 
burkolási és festési feladatok 
töltötték ki az önkénteseink 
erre szánt idejét. Beüzemel-
tük már ezt a modern for-
májú sparheltet, melyben a 

munkák során keletkező fa-
hulladékokat tudjuk eltüzel-
ni. Közben pedig jó meleget 
ad a hidegtől elgémberedett 
ujjainknak.

- Jelenleg gőzerővel dol-
goztok a tetőfelújításon. Hol 
tartotok?

- Ha az időjárás engedi, ak-
kor bízhatunk a gyors haladás-
ban. Most éppen a tetőszerke-
zetet erősítjük, lécezzük, majd 
az új cserepeket is felhelyez-
zük erre az oldalra. Szerencsé-
re takarékoskodni is tudtunk, 
mert tavaly amit lehetett, azt 

megvásároltuk, hogy kicselez-
zük az építőanyag drágulását. 
A pályázat eléggé behatárolja 
a mozgásterünket ilyen szem-
pontból.

- Említettétek, hogy a kö-
zelmúltban elhunyt Fribák 
Mihály emlékére majd kiala-
kítotok egy emlékhelyet.

- Igen, tervezünk egy fel-
állított oszlopot az előkert-
be. Még nincs meg a pontos 
kialakítás és a kivitelező mű-
vész sem, de reménykedünk 
a jószerencsénkben. Valamint 
a szertárt is Misi bácsiról ne-

vezzük el – mondta Sudár 
Mihály.

Jól halad tehát a felújítás, 
ahogy a hétfő délután készí-
tett képeken is látható. A be-
fejezésről még nem tudtak 
nyilatkozni, hiszen sok min-
dentől függ, köztük attól is, 
hogy ki, mikor ér rá segíte-
ni. Amennyiben valaki szíve-
sen csatlakozna a tűzoltókhoz 
akár munkával, vagy más tá-
mogatással azt szívesen látják 
a helyszínen, illetve a közös-
ségi oldalon lehet velük kom-
munikálni. Horváth László

Sudár Mihály a nem rég beszerelt sparheltet eteti építkezési fa
hulladékkal Az épület külső szigetelése már majdnem készen van

Ott jártunkkor is a tetőn dolgoztak a mezőfalvi önkéntesek  Fotók: Horváth László
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Tündérkert Óvoda
Szivárványos disznólkodás

Két hetes projektünknek 
a sertés témáját választottuk. 
Kapcsolódva az új évi jelké-
pektől, egészen a hagyomány 
ápolásáig, a disznóvágásig. 

Nagy örömünkre Márok 
Csaba polgármester úr ven-
dégeskedett nálunk, aki kö-
tetlenül beszélgetett a gyere-
kekkel, sok új ismeretet adva 
a bölléreskedésről, a disznó-
fajtákról és azok tartásáról. 
Személyes élményeit boldo-
gan osztotta meg a csoporttal. 
A gyermekek sokat kérdez-
tek, melyekre szívesen vála-
szolt, itt a vadászat is szóba 
került. A gyermekeknek nagy 
élményt nyújtott ez a téma, 
hisz a mai világban kevesek-
nek van ehhez kapcsolódó él-
ménye. A témahét lezárását a 
Kis gömböc című mese elő-
adásával zártuk.

Köszönjük azon szülők lel-
kesedését, idejét, akik szerepet 

vállaltak a mesében, a próbák 
alatt színesítették az előadást.

Köszönjük azon szülőknek 
és kollégáknak, akik megtisz-

teltek bennünket jelenlétük-
kel.

Polgármesterünk, Márok Csaba vendégeskedett nálunk

Medve hét az óvodában
Óvodánkban kiemelten 

foglalkozunk azzal, hogy a 
gyermekekkel megismertes-
sük a néphagyományokat, je-
les napokat, időjóslásokat, 
népi hiedelmeket. Egy neve-
lési év során szinte minden 
hónapban van legalább egy je-
les nap, amely köré fel tudunk 
építeni egy témahetet, tele já-
tékokkal, színes tevékenysé-
gekkel. Ezek segítségével a 
gyermekeknek emlékezetessé 
és élményszerűvé varázsoljuk 
ezeket a napokat.

Ilyen kiemelkedő nap 
például február 2-án Gyer-
tyaszentelő Boldogasszony 
napja. Ezen a napon a nép-
hagyományokhoz kapcsoló-
dóan gyertyákat szentelnek 
a templomokban, amely az 

otthonokban a betegségek-
től való védelmet szolgálják. 
Ehhez a naphoz kapcsolható 

a népi hiedelem, miszerint a 
medve ezen a napon bújik elő 
a barlangjából, és ha meglátja 

az árnyékát, akkor még soká-
ig lesz tél. Ha nem látja meg, 
akkor hamar kitavaszodik. 
Ezt a hiedelmet minden cso-
portban ismerik már a gyer-
mekek. Kifejezetten szeretik a 
medve témát, hiszen sok dal, 
mondóka és játék kapcsolódik 
hozzá. A hét folyamán mac-
kó barlangokat készítettek, 
ahová a saját plüss macijukat 
költöztethették be. Egyes cso-
portokban álarcokat, máshol 
medve bábokat készítettek 
a gyermekek. Február 2-án 
mindenki kíváncsian figyelte, 
hogy vajon a medve meglát-
ja-e az árnyékát. Sajnos idén 
ez egy szép napsütéses dél-
előtt volt, így a hiedelem sze-
rint még sokat kell várnunk a 
tavaszra.
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Megbetegedések
Minden évben a téli időszakban a legmagasabb a megbete-

gedések száma. A legfontosabb mindig a megelőzés, ennek ér-
dekében az egész intézményt rendszeresen fertőtlenítik és hasz-
nálják az ózonizáló készüléket. Odafigyelünk még a csoportok 
szellőztetésére is. Sajnos ez nem elég a teljes védelemhez. Ilyen-
kor célszerű vitaminokkal, immun erősítőkkel segíteni a szer-
vezetünknek a védekezésben. Ezek mellett fontos a gyakori, 
helyes kézmosás is. A gyermekeket tanítsuk meg a helyes zseb-
kendőhasználatra, arra is, hogy lehetőleg a zsebkendőbe tüsz-
szentsenek, és ne a kis társaikra, hiszen így könnyen át tudják 
adni a bacilusokat.

 Óvodánkban nemcsak a gyermekek, hanem a dolgozók is 
egyre többen betegedtek meg. Sajnos a betegségből visszatérők 
hamarosan újra megfertőződtek. Ezért mindenki érdekében a 
beteg gyermekek ne jöjjenek óvodába.

Zene hetet tartottunk 
a Napsugár 
csoportban

Napsugár csoportunkban zene hetet tartottunk a farsangi 
időszak előtt, amelynek keretein belül a gyermekek több hang-
szerrel is megismerkedhettek. 

Erre az alkalomra meghívtuk Kugler Viktor tanító bácsit, aki 
szívesen eljött, hogy bemutassa a gyermekeknek a trombitáját 
és a tubáját. Áthívtuk a Csigabiga csoportot is, akik örömmel 
jöttek hozzánk, így a két csoport nagy izgalommal együtt várta 
a meglepetést. Miután vendégünk megmutatta, hogy mit rejte-
nek a táskái, játszott is mindkét hangszeren. Szinte egy zenei 
foglalkozást tartott a gyermekeknek. Bevonta őket a tevékeny-
ségbe, fel kellett ismerniük a dalokat, amiket játszott. Sor került 
egy közös éneklésre is. A végén a gyermekek megemelhették a 
tubát, hogy megnézzék, milyen nehéz. 

Ezúton is köszönjük Viktor bácsinak, hogy eljött, hiszen ez 
a bemutató nagy élmény volt a gyermekeknek és a felnőttek-
nek egyaránt.

Szülői értekezletek
Óvodánkban lezajlottak a féléves szülői értekezletek, 

amelyeknek a fő témája a féléves értékelés és a következő 
félévre tervezett programok voltak.

Szeretettel, 
odaadással gondozzák  

a legkisebbeket
2023. január 2. különösen nagy nap volt a település életében, 

mert ezen a napon fogadta először a gyerekeket Mezőfalva leg-
újabb intézménye a Manókuckó Bölcsőde. A helyzet nemcsak 
a községnek, de a szülőknek, kisgyermeknevelőknek is rendkí-
vüliséget és újdonságot jelentett, mivel ilyen önkormányzat által 
fenntartott intézmény még nem volt a faluban. 

A nyitás óta eltelt időről beszélgettünk a bölcsőde szakmai 
vezetőjével Varga Anna Évával, aki elmondta:

– Rendkívül nehéz időszakot éltünk meg az elmúlt egy hó-
napban, hiszen mindent az elejéről kellett kezdeni. Új az in-
tézmény, a szakmai vezetés, a kisgyermeknevelők és a dolgo-
zók személye egyaránt. Tehát a kisgyermeknevelők is kezdők 
és teljesen más világ van. Sokkal szigorúbb elvárásoknak, kö-
vetelményeknek szükséges megfelelni, mint a régebbi időkben. 
Szakmai felelősként szinte egész nap itt tartózkodom, hogy a 
gyermeknevelői és az irányítási feladatoknak is megfeleljünk. 
A másik részről pedig azt mondhatjuk, hogy remekül megél-
tük az eddigi napokat. Nyugodtak a csoportok. Néha egy-egy 
új, beszoktatós érkező azért hoz izgalmat a gyerekek körében, 
de összességében kiválóan vették a kezdeti időket. Úgy látjuk, a 
szülők is hálásak, örülnek a lehetőségnek, ennek a szép környe-
zetnek, ahova bátran beadhatják legféltettebb kincsüket. Bizto-
san vannak még hiányosságok, hiszen a leggondosabb tervezés 
mellett is akadhat probléma, vagy hiányzó eszközök. Utóbbia-
kat az önkormányzat részéről mindig gyorsan rendezik. Gya-
korlatilag nincs olyan, ami akadályozná a gyermekeket vagy a 
kisgyermeknevelőket.

– Teljes a létszámunk, és már 2024-re három jelentkezőt is 
regisztráltunk. Vannak, akik attól félnek, nem lesz helyük a böl-
csődében. Hozzá kell tenni nem alaptalanul, mert örvendetesen 
nő a születő gyerekek száma. Sajnos mi csak annyit vehetünk 
fel, amennyit a szabályok megengednek, illetve amennyi távozó 
lesz az idő folyamán – tette hozzá Varga Anna Évától.

Mezőfalván március végén fejeződik be a beszoktatási idő-
szak, és amint a fentiekben elhangzott, teljes kapacitással mű-
ködik az intézmény. A demográfiai előrejelzések szerint a kö-
vetkező években is így várható.

 Jól vettük az első hónap akadályait, mondta Varga Anna Éva a 
Manókuckó Bölcsőde szakmai vezetője



Az én falum - MezőfalvaAz én falum - Mezőfalva8

Petőfi Sándor Általános Iskola, Szakiskola 
és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény HÍREI

Bújj, bújj medve!

Ha eljön február máso-
dik napja, akkor Medve-nap 
az iskolában. A jeles naphoz 
többek között időjóslások is 
fűződnek. A hiedelem szerint 
ezen a napon a medve kijön a 
barlangjából. Ha meglátja ár-
nyékát és megijed tőle, akkor 
visszamegy, amiből arra kö-
vetkeztethetünk, hogy a tél-
nek még nincs vége. Ha vi-
szont nincs árnyéka, akkor 

kint marad, vagyis vége a hi-
deg télnek és itt az ideje, hogy 
megérkezzen a tavasz. 

A Medve-napot az is-
kolában sok program tette 
még különlegesebbé. A gye-
rekek bábot, képet készítet-
tek, dalokat, népi mondóká-
kat tanultak és medvetáncot 
lejtettek. A tanórákra is be-
költöztek a mackók. Plüss-
macik lepték el a padokat és 

segítettek a tanulásban, a fel-
adatok helyes megoldásában. 
A művészetoktatás diákjai ki-
állítást készítettek a mesebe-
li mackókról. A diákönkor-
mányzat szervezésében pedig 
előadást tekintettek meg ta-
nulóink a valóságos medvék-
ről. A vetítést színesítettek 
kvízjátékkal, ahol a jó választ 
adó kisgyerek édességet ka-
pott. Természetesen a mese 

sem maradhatott ki ezen a 
napon, a főszereplő pedig ab-
ban is a medve volt. 

A jó hangulat mellett fon-
tos volt az energiapótlás is. A 
szülők gondoskodtak a ren-
geteg finomságról. Gumima-
cit, puszedlit, málnaszörpöt, 
mézet kóstoltunk. A tanítás 
végén a plüssmacik hazaköl-
töztek, de itt hagyták nekünk 
a közelgő tavasz ígéretét.

Kistérségi német verseny Sárbogárdon
A sárbogárdi Petőfi Sándor Gimnázium 8. osztályosok 

számára meghirdetett német tanulmányi versenyén remekül 
szerepeltek iskolánk diákjai. A megmérettetés két részből állt: 
először egyénileg egy tesztlap kitöltése volt a feladat, majd 
a legjobb eredményt elérő tanulókat csapatversenyre hívta a 
szervező gimnázium. A feladatok megoldásában nemcsak a 
8., hanem a 6. osztályos tanulóink is ringbe szálltak. A ver-
senyt a 6. a osztály Beste Freunde csapata nyerte, csapatta-

gok: Tórizs Alina, Kolmankó Jázmin, Fierpasz András. A 2. 
helyezést szintén mezőfalvi csapat nyerte, a 8. a osztályból 
Kohl Domán, Jézsó Izabella, Juhász Viktória. A 3. helyen is-
mét mezőfalvi csapat végzett: a 6. a osztályból a Brave Jun-
gen. Csapattagok: Krepsz Zalán, Kovács Hunor, Fekete Csa-
ba, Zámbó Gergő. 

Felkészítő tanárok: Hajas Erika (6.o), Árva –Szabó Ágnes 
(8.o)



Az én falum - Mezőfalva 9

Fogápolás és Egészséges táplálkozás
Váljon a fogmosás rendsze-

res szokássá! Ezt a jelszót tűz-
tük ki az 1. osztályos diákok-
kal közösen év elején. Ebben 
a korban a megfelelő szájápo-
lási szokások kialakítása na-
gyon fontos, hiszen hat éves 
kor körül nőnek ki az első 
maradandó fogak. Célunk az 
volt, hogy a tanulók mossanak 
fogat mindennap a megfelelő 
fogkefével, valamint használ-
janak a korosztályuknak meg-
felelő fogkrémet fogaik és a 
szájüreg egészségének meg-
őrzése érdekében. 

Ezért pályáztunk a Ragyo-
gó Mosoly, Ragyogó Jövő 
Program keretén belül szá-
jápolási eszközökre. A sikeres 
pályázat részeként az 1. osz-
tályos tanulók fogápolási cso-

magot kaptak ajándékba. A 
következő időszakban pedig, 
a délutáni szabadidős órákon 
mesefilmekkel, interaktív já-
tékokkal gyarapíthatják tu-
dásukat a gyerekek a téma-
körben, játékosan elsajátítva a 
helyes fogmosás lépéseit.

A Himnusz 200. születésnapját 
ünnepeltük az iskolában

Van egy dal, amit előbb megtanul mindenki, még mielőtt a 
tartalmát megértené. Büszkén hallgatjuk a televízióban, ami-
kor a győztes magyar sportolók tiszteletére megszólal, miköz-
ben a piros fehér zöld nemzeti lobogó felkúszik a magasba. Az 
iskolai ünnepélyeken meghatottan és tiszteletadással énekeljük 
együtt. Hallhatjuk akkor is, amikor az „óév” búcsúzik és az új-
évet köszöntjük. Amikor az iskolában tanulunk róla, már ismer-
jük, hozzánk tartozik ez a mű. 

A Himnusz Kölcsey Ferenc verse. Amelyben a költő felem-
legeti történelmünk dicsőséges eseményeit, küzdelmeit. A be-
vezető és záró versszakokban, pedig Istent hívja segítségül, hogy 
boldogságban, békében élhessen a földön a magyar. 

A magyar kultúra napját 1989 óta ünnepeljük január 22-én, 
annak emlékére, hogy a kézirat tanúsága szerint Kölcsey Ferenc 
1823-ban ezen a napon tisztázta le Szatmárcsekén a Himnusz 
kéziratát. 

A 200. évforduló tiszteletére, iskolánk hagyományait meg-
őrizve, az alsó tagozatos diákok és a 7. évfolyamos tanulók kö-
zösen szavalták el tanáraikkal Kölcsey Ferenc költeményét. 

Miénk a grund! 
– nálunk volt a 

diákolimpiai selejtező
Molnár Ferenc regényében egy falatnyi játszótérért harcol-

tak egymással a gyerekek, január utolsó péntekén iskolánk tor-
natermében pedig a továbbjutást érő helyezésekért küzdöttek 
tanítványaink. 

A Magyar Diáksport Szövetség szervezésében Mezőfalva 
adott otthont a Grundbirkózó Diákolimpia Területi selejtező-
jének. Az iskolák közötti versenyre 29 csapat nevezett, de az 
előzetes várakozások ellenére sajnos többen betegségek miatt 
kénytelenek voltak lemondani a versenyt. 

A cél egyszerű volt. Kitolni, vagy felemelni az ellenfelet a 
küzdőkörben. Ezt természetesen leírni egyszerű, de kivitelezni 
annál nehezebb volt, hiszen az ellenfél mindent megtett azért, 
hogy az Ő kezét emeljék a derbi végén a magasba. 

A megjelent csapatok parázs hangulatban küzdöttek meg 
egymással. A Pál utcai fiúkhoz hasonlóan a mezőfalvi gyere-
keknek is sikerült helyt állni, és megvédeni a grundot. A kisebb 
korcsoportos fiúk második, lányok az első helyen, nagyobb fiúk 
pedig az első helyen jutottak tovább az országos döntőbe. 

Az iskolatársak, és szülők buzdítása plusz erőt adott, ami re-
mélhetőleg kitart a folytatásban is. Szükség is lesz rá, mert Du-
nakeszin korosztályonként már az országból feljutó legjobb 12 
iskola verseng egymással. 

I. korcsoport fiúk: 
Gyenei Xavér
Balogh Ervin
Márhoffer Ármin
Radó Noel
Bayerle-Berecz Levente
Kiss Erik
Simon Áron
Tégen Ferenc

I. korcsoport lányok:
Szabó Jázmin
Bölcs Elizabet
Kincses Jázmin
Szabó Dorina
Drapos Noémi
Tausz Lívia Eszter

II. korcsoport fiúk:
Kovács Kornél
Kis Dániel
Szabó Bence
Kölesdi Mihály
Német Bálint
Csepreghy Péter
Huszti Ákos
Mazzag Olvér
Bérdi Balázs
Fekete Csanád
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Fontos telefonszámok:
Polgármesteri Hivatal: 25/510-360
Általános Iskola: 25/506-930
Tündérkert Óvoda: 25/506-987
Szociális, Családsegítő Intézmény: 25/506-900
Manókuckó Bölcsőde: 25/950-443
Kiss Kálmán Művelődési Ház: 25/506-832
Könyvtár: 25/506-985
Rendőrségi ügyelet: 25/510-510
Polgárőrség: 06/30-621-0712
Orvosi rendelő:
 Dr. Rideg Attila  (I. körzet): 25/506-837
 Dr. Krupják Róbert (II. körzet): 25/506-925
 Dr. Kosztándi Molnár Éva (gyermekorvos) 25/506-889
Fogászat: 25/224-401
Védőnő: 25/506-888
Gyógyszertár: 25/244-013
Mezőföldvíz Kft. (csatorna): 06/40 462-000
E.R.Ö.V. Zrt. (vízszolgáltatás): 06/74 529-260

Az én falum Mezőfalva a mezőfalvi képviselőtestület lapja
Kiadó: Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata. Szerkesztőség címe: 2422 Mezőfalva, Kinizsi u. 38. Telefon: 25/506-832. E-mail: mezomuvhaz@gmail.com 

Hirdetések, cikkek leadási határideje: minden hónap 10-e. 
Nyomtatás: Rolling Nyomda Bt. Felelős vezető: Rozsnyai Zoltán. Dunaújváros, Budai Nagy Antal út 5. Készült 2023. február 17-én, 1800 példányban.

Gőzerővel próbálnak a nagy napra

65 éves a Mezőfalvi 
Néptáncegyüttes

Az idén ünnepli alapításának 65. évét a Mezőfalvi Néptánc-
együttes. A nagy múltú művészeti csoport április 1-jén tartja 
a jeles évfordulóhoz kapcsolódó bálját, ahol az eltelt évtize-
dek táncaiból láthatnak ízelítőt a résztvevők. A rendezvény-
re meghívót kaptak az egyesület korábbi művészeti vezetői is, 
valamint régi táncosai, társegyüttesek képviselői. Továbbá min-
den olyan embert szívesen látnak, akinek valamilyen kapcsolata, 
köze volt a mezőfalvi táncosokhoz.

A Mezőfalvi Néptáncegyüttes első vezetője Bánáti Béla volt, 
majd Wünsch László 27 éven át vezette a társaságot. Nevé-
hez köthetőek az első szakmai sikerek. Ebben az időszakban 
egy ideig az utánpótlás csoportot Feke Judit és Szűcs Gabriella 
tanította. Ezután Farkas Anikó, Szárszó Lajos Kisné Németh 
Anita irányította az együttest. 2015-től Czuppon Péter a mű-
vészeti vezető.

 A régi táncosok is fellépnek a jubileumi előadáson

Felhívás!
Szociális gondozó 

munkatársat
 keresünk a Cordastella 
Nyugdíjas Otthonba.

Önéletrajzot a 
cordastella@freemail. hu címre várjuk.

Telefon: 0630.952-6016

Eladó Ház
Mezőfalva Zrínyi utca 30.

Központi helyen, összközműves, rendezett, beköl-
tözhető ingatlan, kis ház, nagy telekkel eladó!

Érdeklődni : telefonon, egyeztetéssel!
Telefonszám: 0630/312-7035 és 0630/473-2381Számos hazai és külföldi fellépésen öregbítették a mezőfalvi 

néptáncosok jó hírnevét
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Futball: valóban eredményes 
volt a téli felkészülés

Minden szezonközi szünet 
után várakozással tekintenek 
az új fejlemények felé a fut-
ballsport rajongói, vajon sike-
res lesz-e az erőgyűjtés? Nos 
az elmúlt hetek tapasztalatai 
és Villám Balázs edző véle-
ménye nyomán megnyugod-
hatunk. Felnőtt csapatunk 
megállja a helyét a tavaszi 
fordulókban is. Erre a legjobb 
érv a Dunaújvárosi Téli Mű-
füves Bajnokságban nyújtott 
teljesítmény, ahol az „A” cso-
port küzdelmeiben az eggyel 
magasabb osztályban játszó 
Ercsi csapatával is partnerek 
voltak a mezőfalviak. Ösz-
szességében a csoportkörök 
után a harmadik helyen vég-
zett Villám Balázs együttese. 
A fordulókban Adonyt 4:2-
re legyőzte a csapat. Baracs-
tól 2:1-re kikapott, majd az 
előbb említett Ercsi Kinizsi-
vel 3:3-as döntetlent játszott. 
A lapzárta utáni helyosztón 
az 5.-6. helyért játszhat majd 
Rácalmással. Az Ercsi elleni 
mérkőzést követően a mező-
falvi edző így kommentálta a 
helyzetet:

- A felkészülés eddigi leg-
erősebb, legkombinatívabb 
csapatával mérhettük össze 
tudásunkat. Az első játékrész-
ben uraltuk a mezőnyt. Hely-
zeteket alakítottunk ki és ami 
a legfontosabb, hogy a gólrú-
gó lehetőségeinket nyolcvan 
százalékosan ki tudtuk hasz-
nálni. Jó érzés, hogy partnerei 
voltunk az egy osztállyal fel-
jebb küzdő csapatnak. Nem 
mellesleg kiváló erőfelmé-
rőként is szolgált, és talán az 
időjárás is segíti majd a továb-
bi felkészülésünket.

A megyei II. osztályban 
listavezető KK Grain Me-
zőfalva SE labdarúgó csapa-
tában ősszel Ifj. Sági József 
szerezte a legtöelbb gólt, 
szám szerint 9 találatot. Sőt, 
a Téli Műfüves Bajnokság-

ban is többször volt eredmé-
nyes együttesünkben.

- Házi gólkirály vagy, mi-
lyen érzés?

- Megmondom őszintén, 
számomra ez nem jelent kü-
lönösebben fontos dolgot. 
Számomra a csapategység 
az első. Persze örülök annak, 
hogy vezetem a házi góllövő-
listát, de ez engem nem tesz 
nagyobbá. A szezon előtt már 
úgy gondoltam, hogy egy ki-
mondottan befejező csatár hi-
ányzik közülünk. Én sem va-
gyok az, nem tartom magam 
annak, nem is játszottam még 

soha ilyen pozícióban. Veze-
tőedzőnk bízott meg azzal, 
hogy játsszak ősszel ebben 
a szerepkörben. Elvállaltam, 
mert a csapatot néztem és 
próbáltam élni minden lehe-
tőséggel. Így sikerült.

- A jó szereplés titka mi 
volt?

- Nagyon fontos az, hogy 
hányan járunk edzésre. Idén 
tizenketten-tizenöten is részt 
veszünk egy-egy foglalkozá-
son. Ha nem járunk edzések-
re vagy ha kevesen vesszük ezt 
komolyan, akkor nincs ered-
mény. Ellenkező esetben van. 

Jelenleg adott a csapategység, 
megvan a motiváltság, nincse-
nek klikkek, nincs széthúzás. 
Ezek alapján értük el ősszel 
ezt a jó eredményt.

- Mi várható tavasszal?
- A bajnokságban négy-öt 

olyan csapat van, ahol pályáz-
hatnak jó eredményre, akár a 
bajnoki elsőségre is. Szeren-
csére ezek között vagyunk mi 
is. Ha ugyanez a csapategység 
és morál megmarad, akkor 
mi a legfelső pozícióra jogo-
san tartunk igényt. Most egy 
nagyon jó közösség jött ösz-
sze Mezőfalván és mindenki-
nél az a cél, hogy minél fel-
jebb jussunk. Hiába van egy 
csapatban négy-öt húzó játé-
kos, hogyha nincs meg a csa-
pategység. Nálunk ez most 
adott: sokat vagyunk együtt 
az edzéseken és a pályán kí-
vül is. Ez mindenképpen előre 
visz minket.

Az oldalt összeállította 
Horváth László 

és Medosz SE – bb

https://medosz-se-mezofal-
va.webnode.hu https://www.
facebook.com/MedoszSE

Középen Sági József  (Fotó: mezohir.info.)

A Nagyvenyim elleni mérkőzésen
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Szeretettel várunk kicsiket és nagyokat 
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Piac térre 
Télűző vigadalomra 

a Mezőfalvi néptáncegyüttessel és  
községünk boszorkányaival. 

A táncosok és a banyák 15:50-kor indulnak 
a művelődési háztól. 

Aki kedvet érez, sétáljon velük. 
 
 

Nőnapi Meghívó
Szeretettel várunk minden hölgyet

2023. március 8-án 17 órára a
Kiss Kálmán Művelődési Házban tartandó

Nőnapi ünnepségre
A hölgyeket köszönti

Márok Csaba polgármester

Fellép:

Meggyes Csaba
énekes


